
Modernizarea căii ferate Cluj-Oradea avansează modest, iar un segment nu are autorizație de construire pe întreg traseul. 
„România va pierde bani europeni pe acest coridor feroviar”, avertizează Asociația Pro Infrastructura.  Pagina 3

Trenul modernizării deraiază. 
Avans modest pe ruta Cluj-Oradea.
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PNL susţine pensii 
private mai puternice
Deputatul Ovidiu Cîmpean vorbeşte des-
pre consolidarea sistemului de pensii pri-
vate pentru venituri sigure.  Pagina 2

ADMINISTRAŢIE

Clujul în flăcări
265 de incendii de vegetaţie în Cluj. „Cetăţe-
nii trebuie să dea dovadă de responsabilita-
te”, spune prefectul Maria Forna.  Pagina 3

ADMINISTRAŢIE

Sport şi iarna la Liceul 
„Dumitru Tăuţan”
Unul dintre terenurile de sport de la Liceul 
„Dumitru Tăuţan” din Floreşti a fost acope-
rit cu un balon presostatic.  Pagina 3

ECONOMIE

Transferurile de bani 
între rude, neimpozabile
Sumele de bani transferate între rude sunt ve-
nituri neimpozabile, la fel ca banii încasaţi de 
la nunţi şi botezuri, transmite ANAF. Pagina 5

SĂNĂTATE

Industria farmaceutică 
se află în pericol
Fabricile de medicamente din România riscă 
să fi e închise din cauza unei directive europe-
ne privind tratarea apelor reziduale.  Pagina 4
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12 ani de pontificat cu Papa Francisc. Aniversare în Spitalul Gemelli din Roma.
Papa Francisc va marca astăzi împlini-

rea a 12 ani de la alegerea sa drept lider al 
celor 1,4 miliarde de catolici din întreaga 
lume din Spitalul Gemelli din Roma, unde 
este tratat pentru dublă pneumonie de 
aproape o lună, informează Reuters.

Cele mai recente buletine medicale de la 
Vatican referitoare la starea de sănătate a 
pontifului de 88 de ani spun că starea aces-
tuia se ameliorează şi nu mai este în peri-
col imediat. Acele anunţuri nu au precizat 
data de externare a suveranului pontif.

Francisc a fost ales papă de un conclav 
al cardinalilor romano-catolici din toată lu-
mea pe 13 martie 2013. Spitalizarea sa în 
desfăşurare – începând cu 14 februarie – 
schimbă perspectiva din care catolicii mar-
chează această zi.

Francisc, pe numele de mirean Jorge 
Mario Bergoglio, s-a născut în Argentina 
şi este primul papă originar de pe conti-
nentul american.

Ales pontif la vârsta de 76 de ani, a ac-
ţionat rapid în ideea schimbării. Timp de 
peste 12 ani, a reorganizat birocraţia de la 
Vatican, a scris patru importante documen-
te didactice, a realizat 47 de călătorii în 
străinătate în peste 65 de ţări şi a canoni-
zat peste 900 de sfi nţi.

Per ansamblu, Francisc este recunoscut 
pentru încercările sale de a aduce sobra Bi-
serică Catolică în realitatea lumii moderne. 
Printre deciziile lui majore, el le-a permis 
preoţilor să ofere binecuvântări cuplurilor 
de acelaşi sex în funcţie de fi ecare caz în 
parte şi a numit pentru prima dată femei 

în funcţii de conducere la Vatican. A orga-
nizat totodată cinci importante sinoade la 
Vatican ale episcopilor catolici din întrea-
ga lume pentru a discuta subiecte precum 
hirotonirea femeilor şi schimbarea învăţă-
turilor Bisericii pe teme sexuale.

Cu toate acestea, agenda papei a supă-
rat unii catolici, printre care şi câţiva înalţi 
cardinali. Aceştia l-au acuzat de diluarea 
învăţăturilor Bisericii pe teme precum că-
sătoria între persoanele de acelaşi sex, di-
vorţ şi recăsătorie şi că s-a concentrat ex-
cesiv asupra unor subiecte politice cum ar 
fi  schimbările climatice. Unii supravieţui-
tori ai abuzurilor sexuale săvârşite de cle-
rici au spus că ar fi  trebuit să întreprindă 
mai multe acţiuni pentru protejarea copii-
lor în Biserică.

Mai multe zboruri spre Istanbul de pe Aeroportul Cluj
Aeroportul Internaţional „Avram Iancu” Cluj şi Turkish Airlines anunţă suplimentarea numărului 
de zboruri directe spre Istanbul, de la şapte la nouă zboruri pe săptămână, din 5 mai.  Pagina 5

Cine va mai trata bolnavii în spitale?

Medicii pensionari, 
ggoniţţi din sppitale
Guvernul a adoptat o ordonanță de urgență care obligă angajații pensionari din spitale și instituții publice 
să plece automat din funcție. Spitalele riscă să rămână fără mii de medici, anesteziști și asistenți.  Pagina 4
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Deputatul liberal Ovidiu 

Cîmpean a subliniat impor-

tanţa consolidării sistemu-

lui de pensii private pentru 

a asigura venituri sigure şi 

sustenabile românilor după 

retragerea din activitate.

Într-o declaraţie recentă, 

acesta a evidenţiat faptul că 

fără măsuri concrete, sistemul 

public de pensii riscă să fi e 

supus unei presiuni uriaşe în 

următorii ani.

„Consolidăm viitorul fi nan-

ciar al românilor printr-un sis-

tem de pensii private mai pu-

ternic! PNL sprijină dezvolta-

rea şi consolidarea sistemului 

privat de pensii pentru a asi-

gura venituri decente la pen-

sie. De ce este esenţial acest 

demers? Pentru că vrem ca fi -

ecare român să se bucure de o 

bătrâneţe fără griji, cu venituri 

sigure şi sustenabile”, a decla-

rat deputatul Ovidiu Cîmpean.

Măsurile propuse de PNL 

pentru un sistem de pensii 

private mai puternic:

¤ Creşterea contribuţiilor la 

Pilonul II – Acest demers va 

permite angajaţilor să acumu-

leze sume mai mari pentru 

pensie, sporindu-le siguranţa 

fi nanciară în viitor.

¤ Implicarea activă a angaja-

torilor – Prin oferirea de stimu-

lente pentru contribuţiile supli-

mentare la pensiile private ale 

angajaţilor, se asigură venituri 

mai mari la pensionare.

¤ Un cadru legislativ mai fl e-

xibil şi efi cient – PNL susţine 

măsuri legislative care să asi-

gure transparenţă şi randa-

mente mai bune ale fonduri-

lor de pensii.

¤ Securizarea Pilonului II şi 

dezvoltarea Pilonului III – Ex-

tinderea acestor mecanisme 

este crucială pentru a com-

pensa vulnerabilităţile siste-

mului public de pensii.

„Realitatea economică ne 

arată că după 2030, peste un 

milion de români vor ieşi la 

pensie, punând o presiune uri-

aşă pe sistemul public. Dacă 

nu luăm măsuri acum, pen-

siile viitoare vor fi  nesigure şi 

insufi ciente!”, a mai adăugat 

deputatul liberal.

Care sunt avantajele 
pensiilor private?

¤ Banii sunt ai tăi şi moşte-

nibili – Fondurile acumulate 

rămân în contul tău şi pot fi  

lăsate moştenire.

¤ Randamente mai bune – In-

vestiţiile administrate privat 

generează câştiguri suplimen-

tare faţă de sistemul public.

¤ Siguranţă şi diversifi care – 

Fondurile sunt administrate 

de experţi fi nanciari, sub su-

pravegherea autorităţilor.

¤ Alternativă la sistemul pu-

blic – În contextul unei po-

pulaţii îmbătrânite, Pilonul II 

şi III oferă stabilitate şi veni-

turi suplimentare.

Deputatul Ovidiu Cîmpean 

a reafi rmat angajamentul 

PNL pentru protejarea siste-

mului de pensii private, sub-

liniind că liberalii vor lupta 

împotriva oricărei tentative 

de naţionalizare. „PNL a fost 

şi va fi  garantul pensiilor pri-

vate! Nu vom permite nicio 

formă de naţionalizare şi vom 

lupta pentru un sistem care 

oferă siguranţă fi ecărui ro-

mân. Viitorul se construieş-

te azi! Printr-un sistem pri-

vat consolidat, ne asigurăm 

că fi ecare contribuţie mun-

cită azi se transformă într-o 

pensie decentă mâine”, a 

concluzionat acesta.

PNL susţine dezvoltarea 
sistemului de pensii private
Pensii private mai puternice. Soluţia PNL pentru „bătrâneţea fără griji".

Deputatul liberal Ovidiu Cîmpean

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Ministerul Afacerilor 

Externe de la Bucureşti a 

reacţionat marţi seară la 

declaraţia lui Dmitri 

Peskov, purtător de cuvânt 

la Kremlinului, care a dat 

un mesaj de susţinere pen-

tru Călin Georgescu şi a 

spus că „orice scrutin orga-

nizat fără el nu va avea 

legitimitate”. „Kremlinul 

constată că eşuează, şi de 

aici frustrarea”, a transmis 

MAE, care a a subliniat că 

„un stat agresor nu poate 

să dea lecţii de democraţie”.

„Afi rmaţia lui Dmitri Peskov 

este inacceptabilă, dar în linie 

cu efortul sistematic al Fede-

raţiei Ruse de a manipula şi 

interfera cu procesele demo-

cratice din România. Kremli-

nul constată că eşuează, şi de 

aici frustrarea. Rusia nu are a-

legeri libere de aproape 20 ani. 

România a răspuns deja direct 

ingerinţei străine trimiţând aca-

să pe cei care au ţinut legătu-

ra cu o grupare paramilitară 

(de sorginte nazistă) asociată 

unui candidat, care încerca să 

răstoarne ordinea democrati-

că constituţională în Româ-

nia”, a transmis Ministerul Afa-

cerilor Externe al României.

Precizările de presă ale MAE 

vin după ce Kremlinul a co-

mentat marţi decizia Biroului 

Electoral Central (BEC) din Ro-

mânia de a respinge candida-

tura lui Călin Georgescu. Pur-

tătorul de cuvânt al preşedin-

telui rus Vladimir Putin a spus 

că alegerile prezidenţiale din 

România fără candidatura aces-

tuia „nu vor avea legitimita-

te”. „Desigur, dacă este să spu-

nem lucrurilor pe nume, ori-

ce scrutin organizat fără el 

(Georgescu) nu va avea legiti-

mitate”, a declarat reporteri-

lor purtătorul de cuvânt al pre-

şedintelui rus, Dmitri Peskov.

MAE, după ce ruşii au spus că alegerile fără 
Georgescu n-au legitimitate: „Un stat agresor 
nu poate să dea lecţii de democraţie”

George Simion şi Anamaria Gavrilă 
candidează la preşedinţie
George Simion și Anamaria Gavrilăă candidează la alegerile 
prezidenţiale. Anunţul a fost făcut de șeful AUR și șefa POT 
după ce CCR și BEC au respins candidatura lui Călin 
Georgescu. Decizia a fost luată după o întâlnire cu fostul 
candidat. Dacă ambele candidaturi vor fi  validate, unul din-
tre ei se va retrage, au spus cei doi.

Parchetul General s-a sesizat din ofi ciu și a deschis un dosar pe-
nal pentru instigare publică, după ce George Simion a postat 
un clip video prin care a incitat la violenţă în timpul protestelor 
violente de duminică seară, spunând că cei care au contribuit la 
decizia Biroului Electoral Central de a-i invalida candidatura lui 
Călin Georgescu ar trebui „jupuiţi în piaţa publică”.

George Simion, Călin Georgescu și Anamaria Gavrilă
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ANUNŢ DE ANGAJARE

SC TERMOFICARE NAPOCA SA
B-dul 21 Decembrie 1989 , nr: 79

Angajează:
1. ingineri absolventi ai unei Facultăţi de Construcţii, speciali-

zarea instalaţii pt construcţii, cu capacitatea de a elabora proiec-
te: instalaţii termice, sanitare, electrice și cunoștinţe bune de ope-
rare (Word, Excel, Autocad, programe de devize) și de a pregătii 
documentaţiile necesare

Să fi e bun cunoscător al normativelor/normelor/standarde-
lor, al tehnologiilor de ultimă oră relevante specializării și cu ex-
perienţă profesională în proiectare de min. 5 ani

2. ingineri proiectanti instalatii fotovoltaice , absolventi ai u-
nei Facultăţi profi l electric pentru realizarea unor proiecte noi co-
relate cu Strategia de modernizare a companiei

Să fi e bun cunoscător al programului Autocad, autorizarea ANRE 
– 2A constituie avantaj și cu experienţă în domeniu de min. 5 ani.

3. Inginer profi l electric(retele electrice/elecrotehnic) sau in-
giner instalaţii care supraveghează și ia masurile ce se impun 
pentru functionarea in siguranta a intregului sistem de produ-
cere si distributie a energiei termice. Activitatea se desfășoară 
în Dispeceratul unităţii, cu program în ture (12/24/48)

4. Economist – absolvent cu licenta studii superioare faculta-
te acreditată, specialitatea contabilitate – fi nanţe și experienţă de 
min. 5 ani în domeniul contabilitate-fi nanţe

5. Muncitori califi caţi în meseriile : – Instalator
¤ Sudor
¤ Electrician

Benefi cii:
¤ Pachet salarial atractiv
¤ Tichete de masa
¤ Un colectiv tânăr și dinamic
¤ Loc de muncă în centrul municipiului Cluj-Napoca

Alte informaţii la telefon 0264503730 sau email: florina.
zugravu@termonapoca.ro
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Oleg GHILAS
redactia@monitorulcj.ro

Unul dintre terenurile de 

sport de la Liceul „Dumitru 

Tăuţan” din Floreşti a fost 

acoperit cu un balon presos-

tatic, astfel că terenul poate 

fi  utilizat după orele de curs 

sau pe timpul iernii. 

Primarul Bogdan Pivariu a 

anunţat o nouă investiţie în 

creşterea accesibilităţii pentru 

activităţile sportive, în Floreşti. 

Terenul de sport de la liceul 

din comună a fost acoperit cu 

un balon presostatic, astfel în-

cât spaţiul poate fi  utilizat pe 

durata lunilor de iarnă, iar aso-

ciaţiile sportive pot folosi te-

renul de sport după încheie-

rea orelor de curs.

Pivariu: „Am umplut 
cu aer terenul de sport”

Balonul presostatic este uti-

lizat pentru acoperirea efi ci-

entă a terenurilor de sport. O 

astfel de investiţie optimizea-

ză condiţiile pentru desfăşu-

rarea activităţilor sportive.

„Am umplut cu aer terenul 

de sport de la liceul din Flo-

reşti. Unul din terenurile de 

sport de la Liceul «Dumitru Tă-

uţan» a fost acoperit cu un ba-

lon presostatic. Această inves-

tiţie face posibilă utilizarea lui 

şi pe timpul iernii, ba mai mult, 

după orele de curs asociaţiile 

sportive din Floreşti pot utili-

za acest teren. Această inves-

tiţie ne ajută să avem o comu-

nitate şi mai sănătoasă!”, a 

anunţat Bogdan Pivariu, pri-

marul comunei Floreşti, prin 

intermediul unui mesaj publi-

cat pe pagina sa de Facebook.

Liceul „Dumitru Tăuţan” 

din Floreşti se afl ă în proces 

de extindere şi modernizare. 

Investiţia de peste 13 milioa-

ne de lei vizează creşterea ca-

pacităţii şcolilor din Floreşti.

În toamna anului trecut a 

fost inaugurat primul parc 

multifuncţional din Floreşti, 

amenajat pe modelul Bazei 

Sportive din cartierul Gheor-

gheni, pe o suprafaţă gene-

roasă de peste patru hectare 

de teren.

Sport şi iarna la Liceul 
„Dumitru Tăuţan” 
din comuna Floreşti

Oleg GHILAS
redactia@monitorulcj.ro

Peste 265 de incendii de 

vegetaţie au fost raportate 

în judeţul Cluj de la înce-

putul anului, iar autorităţi-

le avertizează asupra ris-

curilor incendierii terenu-

rilor. „Cetăţenii trebuie să 

dea dovadă de responsabi-

litate”, spune Maria Forna, 

prefectul judeţului Cluj.

Fenomenul incendiilor de ve-

getaţie a înregistrat o creştere 

de 30% în prima parte a aces-

tui an, iar reprezentanţii Prefec-

turii, ai Poliţiei şi Inspectoratu-

lui pentru Situaţii de Urgenţă 

trag un semnal de alarmă prin 

care avertizează asupra perico-

lului la care se expun cei care 

îşi curăţă terenurile prin incen-

diere, demers cu impact nociv 

asupra solului şi mediului în-

conjurător, dar şi în privinţa in-

tegrităţii fi zice a acestora.

Peste 90 de incendii 
de vegetaţie
în trei zile, la Cluj

Conform datelor ofi ciale 

prezentate de reprezentanţii 

Inspectoratului pentru Situaţii 

de Urgenţă, judeţul Cluj se pla-

seză în top 10 la nivel naţio-

nal în ceea ce priveşte incen-

diile de vegetaţie.

Prefectul judeţului Cluj, Ma-

ria Forna, a lansat un îndemn 

la responsabilitate în acest sens:

„De la începutul anului şi pâ-

nă în prezent au fost raportate 

265 de incendii de vegetaţie, o 

creştere de 29% faţă de aceeaşi 

perioadă a anului trecut.

Doar în ultimele trei zile au 

fost raportate peste 90 de incen-

dii de vegetaţie, unde pompie-

rii de la Inspectoratul pentru Si-

tuaţii de Urgenţă (ISU) Cluj au 

intervenit cu celeritate.

Deoarece această proble-

matică generează un pericol 

real nu doar pentru vieţile ome-

neşti, dar şi pentru bunăsta-

rea animalelor şi mediul în-

conjurător, considerăm că es-

te esenţial să venim în faţa opi-

niei publice cu un mesaj ferm: 

cetăţenii trebuie să dea dova-

dă de responsabilitate, să fi e 

extrem de vigilenţi şi, nu în 

ultimul rând, să raporteze o-

rice situaţie ce implică incen-

diile de vegetaţie scăpate de 

sub control”, a declarat, mier-

curi, prefectul Clujului, Maria 

Forna, în cadrul unei conferin-

ţe privind situaţia incendiilor 

de vegetaţie în judeţul Cluj.

Incendierile de vegetaţie pot 

pune în pericol bunurile şi via-

ţa oamenilor sau animalelor. 

Weekendul trecut, peste 140 de 

pompieri au acţionat în zeci de 

cazuri de incendii de vegetaţie.

„În România, arderile sunt 

strict interzise prin lege. Aces-

te intervenţii, deşi par uşoa-

re, necesită un efort semnifi -

cativ în zonele greu accesibi-

le. Pompierii sunt nevoiţi să 

intervină la stingerea incen-

diilor de vegetaţie, în condi-

ţiile în care celelalte interven-

ţii, precum accidentele rutie-

re şi descarcerările, stingerea 

incendiilor de locuinţe, nu pot 

fi  neglijate”, a explicat inspec-

torul şef al ISU Cluj, colone-

lul Gabriel Drînda.

Inspectoratul pentru Situa-

ţii de Urgenţă (ISU) Cluj a ape-

lat la sprijinul Mitropoliei Clu-

jului, Maramureşului şi Săla-

jului, astfel încât după slujbe-

le duminicale, preoţii au infor-

mat enoriaşii cu privire la ris-

curile aferente incendierii ve-

getaţiei uscate.

Anul trecut, potrivit datelor 

prezentate de Inspectoratul Ju-

deţean de Poliţie Cluj, cinci per-

soane au fost sancţionate cu 

amenzi de până la 7.500 de lei 

şi au fost deschise 19 dosare pe-

nale din cauza igienizării tere-

nurilor prin incendiere.

În primele luni ale anului, 

Poliţia a aplicat deja trei sancţi-

uni în valoare de 7.600 de lei şi 

a întocmit 16 dosare penale.

După cum au arătat repre-

zentanţii APIA Cluj, fermierii 

care recurg la iginizarea terenu-

lui prin incendiere riscă să piar-

dă subvenţiile.

„Vreau să adresez un me-

saj de conştientizare celor 

aproape 30.000 de femieri ca-

re anual depun solicitarea de 

subvenţie. Din cauza acestor 

incendii de vegetaţie, fermie-

rii riscă pierderea parţială sau 

integrală a subvenţiei, în func-

ţie de suprafaţa afectată. Es-

te important ca fermierii să 

fi e respnsabili şi să ştie ce ris-

că dacă igienizează terenuri-

le prin incendiere”, a decla-

rat Mihaela Mazet, director 

executiv APIA Cluj.

În cazul în care sunt identi-

fi caţi, făptuitorii riscă sancţiuni 

mari, respectiv între 7.500 lei şi 

15.000 de lei pentru persoane-

le fi zice, şi de la 50.000 lei la 

100.000 de lei pentru persoane-

le juridice.

Riscurile incendiilor de vegetaţie. 
Prefectul Clujului, Maria Forna: „Un pericol real”.

Oleg GHILAS
redactia@monitorulcj.ro

Cel mai probabil, România 

va pierde bani europeni din 

PNRR pentru proiectul 

magistralei M300 

Cluj-Oradea, având în vede-

re stadiul actual al lucrări-

lor, arată o analiză a 

Asociaţiei Pro Infrastuctură.

Modernizarea şi electrifi ca-

rea Magistralei 300 Cluj-Napo-

ca – Oradea se face pentru creş-

terea vitezei la 120 km/h pen-

tru trenurile de călători pe în-

tregul traseu, respectiv 80 km/h 

pentru garniturile de marfă şi 

o viteză maximă de 160 km/h 

la cele de călători, de unde şi 

valoarea mare a proiectului.

Lucrările stagnează

Asociaţia Pro Infrastructu-

ră, care a urmărit în teren evo-

luţia proiectului, transmite că, 

din cei 166,5 kilometri care 

trebuie electrifi caţi şi moder-

nizaţi între Cluj-Napoca şi gra-

niţa cu Ungaria, lucrările îna-

intează bine pe anumite por-

ţiuni, dar stagnează pe altele.

„Cei 166,5 kilometri care tre-

buie electrifi caţi şi modernizaţi 

între Cluj-Napoca şi graniţa cu 

Ungaria înaintează pe alocuri 

bine în teren şi pe alte... alo-

curi, deloc. Dacă pe primele 

două tronsoane dinspre Cluj-Na-

poca sperăm să se reia circula-

ţia în prima parte a anului vi-

itor, iniţial pe tracţiune diesel, 

pe celelalte două doar putem 

visa la trafi c pe ambele fi re la 

fi nal de 2026”, transmite API.

Circulaţia pe Aleşd-Oradea 

va fi  menţinută pe un fi r pe 

toată perioada şantierului ca să 

nu fi e blocată activitatea indus-

triei locale, cum ar fi  cea a plat-

formei Holcim de lângă Aleşd. 

În schimb, linia s-a închis în-

tre Episcopia Bihor şi graniţă.

Unele lucrări au ajuns la 
un stadiu fi zic de 4,5%

Conform raportului ofi cial 

oferit de CFR luna trecută pen-

tru sfârşit de ianuarie 2025, 

stadiul fi zic este 23% pe lo-

tul 1 (Cluj-Aghireşu), 32% pe 

Aghireşu-Poieni, doar 4,5% 

pe Poieni-Aleşd (include de-

fi leul, zona cea mai difi cilă 

de pe traseu), respectiv 10% 

pe Aleşd-Frontieră Ungaria.

„Nu ne aşteptăm ca avan-

sul din februarie să ne dea pe 

spate, mai ales că vorbim de 

o lună de iarnă. Teoretic, ja-

lonul PNRR cere ca lucrările 

să fi e gata în august 2026 ca 

să şi fi e decontate de la Bruxel-

les. În condiţiile cifrelor de 

progres amintite şi a diverse-

lor blocaje, mai ales pe lotul 

3 unde încă se proiectează şi 

nu avem autorizaţie de con-

struire emisă peste tot, este 

practic o garanţie că România 

va pierde bani europeni (şi) 

de pe acest coridor feroviar. 

Întrebarea este câţi”, notează 

Pro Infrastructura.

„Ca să se reducă pierderi-

le fi nanciare din PNRR, tre-

buie ca proiectarea pe Po-

ieni-Aleşd şi emiterea autori-

zaţiei de construire să devină 

realitate în următoarele 3-4 

luni, maxim, şi să se rezolve 

cât mai rapid celelalte bloca-

je, cum ar fi  tranşarea situa-

ţiei gării Poieni. Şi antrepre-

norii de pe toate loturile să se 

autodepăşească: Alstom-Ar-

cada pe primele două tron-

soane dinspre Cluj-Napoca, 

FCC-Gülermak pe cel mai di-

fi cil sector, respectiv We-

Build-Pizzarotti pe capătul 

vestic”, a mai transmis API.

Cele patru secţiuni au ter-

mene contractuale de execu-

ţie de 36 de luni fi ecare, iar 

autorizaţiile de construire au 

fost emise în 2024 pe diverse 

bucăţi, însă nu peste tot.

Magistrala Cluj-Oradea, şanse mici 
să se încadreze în termenul din PNRR
Asociaţia Pro Infrastuctură susţine că România va pierde bani europeni şi de pe acest coridor feroviar

Magistrala Cluj-Oradea, şanse mici să se încadreze în termenul din PNRR

Situația incendiilor de vegetație, analizate la Prefectura Cluj
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Paula COPACIU
redactia@monitorulcj.ro

Fabricile de medicamente 

din România riscă să fi e 

închise din cauza noii 

Directive Europene privind 

tratarea apelor urbane 

reziduale, avertizează 

Patronatul Producătorilor 

Industriali de Medicamente 

din România (PRIMER)

PRIMER, care reuneşte ce-

le mai importante 17 situri 

de fabricaţie de medicamen-

te din ţară – lansează un aver-

tisment extrem de serios cu 

privire la riscurile majore pe 

care Directiva Europeană pri-

vind tratarea apelor urbane 

reziduale (UWWTD) le adu-

ce industriei farmaceutice lo-

cale. Dacă această Directivă 

va fi  implementată în forma 

sa actuală, fabricile de medi-

camente din România sunt 

condamnate la închidere, ce-

ea ce va duce la o criză fără 

precedent în aprovizionarea 

cu medicamente esenţiale 

pentru pacienţii români.

Directiva UWWTD, adop-

tată în contextul Pactului 

Verde European (Green De-

al), introduce schema de 

Responsabilitate Extinsă a 

Producătorului (EPR), apli-

cabilă în mod discriminato-

riu exclusiv industriei far-

maceutice şi cosmetice. A-

ceastă măsură impune cos-

turi uriaşe pentru finanţa-

rea unor procese de tratare 

avansată a apelor rezidua-

le, fără a lua în considerare 

realităţile economice ale pro-

ducătorilor de medicamen-

te generice şi fără a prezen-

ta dovezi clare privind con-

tribuţia acestor industrii la 

poluarea cu micropoluanţi.

„Este un act de 
nedreptate fl agrantă”

„Aplicarea acestei direc-

tive în forma sa actuală es-

te un act de nedreptate fl a-

grantă, care va duce la fali-

mentarea industriei locale de 

medicamente, lăsând paci-

enţii fără tratamentele de ba-

ză de care au nevoie zilnic. 

Nu putem permite ca aceas-

tă povară fi nanciară să fi e 

plasată exclusiv pe umerii 

industriei farmaceutice, fără 

a ţine cont de realităţile e-

conomice. Vorbim de costuri 

uriaşe pe care fabricile din 

România nu le pot susţine, 

într-un context deja extrem 

de reglementat şi cu marje 

fi nanciare foarte reduse. Con-

secinţa va fi  dispariţia unor 

medicamente esenţiale de 

care depind milioane de ro-

mâni”, a declarat Dragoş Da-

mian, director PRIMER.

Pentru România, unde me-

dicamentele generice repre-

zintă o soluţie vitală, accesi-

bilă şi sigură pentru milioane 

de pacienţi, impactul acestei 

Directive va fi  catastrofal. Re-

tragerea de pe piaţă a unui 

număr semnifi cativ de medi-

camente generice va amplifi -

ca problemele deja existente 

din sistemul sanitar, expunând 

pacienţii la riscul de a rămâ-

ne fără tratamentele de bază 

de care au nevoie zilnic.

În faţa acestei ameninţări 

majore, PRIMER solicită Mi-

nisterului Mediului şi Guver-

nului României să ia o atitu-

dine urgentă şi să intervină 

pentru a preveni aplicarea u-

nei măsuri profund inechita-

bile şi disproporţionate. PRI-

MER cere o reevaluare realis-

tă şi transparentă a impactu-

lui Directivei UWWTD şi gă-

sirea unei soluţii echilibrate, 

care să protejeze atât mediul, 

cât şi dreptul pacienţilor ro-

mâni la medicamente sigure 

şi accesibile.

Industria farmaceutică românească, în pericol

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

72% dintre români au 

încredere că farmaciile 

autorizate furnizează 

medicamente autentice, 

dar aproximativ un sfert 

dintre aceştia (28%) con-

sideră că inclusiv în astfel 

de locuri pot apărea pro-

duse falsifi cate, conform 

unui studiu realizat de 

Agenţia Naţională a 

Medicamentului. O mare 

parte dintre respondenţi 

se aşteaptă să găsească 

frecvent medicamente fal-

sifi cate în farmacii online 

(57%), pe alte site-uri 

online (70%) sau la vân-

zători ambulanţi (74%).

2 din 3 români admit că 

nu pot identifi ca un medica-

ment falsifi cat, mai arată stu-

diul, iar unul din 10 ar con-

suma voit medicamente con-

trafăcute. 12% cred chiar că 

acestea au efecte mai bune 

decât produsele originale.

Un lucru îngrijorător, rele-

vă studiul, este că aproxima-

tiv 7% din populaţie conside-

ră că medicamentele falsifi ca-

te au mai puţine efecte secun-

dare, în timp ce 12% cred că 

au efecte chiar mai bune de-

cât medicamentele originale.

O mare parte dintre res-

pondenţi se aşteaptă să regă-

sească frecvent medicamente 

falsifi cate în farmacii online 

(57%), pe alte site-uri online 

(70%) sau la vânzători am-

bulanţi (74%).

Puţin peste jumătate din-

tre respondenţi pot identifi-

ca corect măcar patru din 

şase caracteristici ale medi-

camentelor falsificate mai 

arată studiul, care identifi-

că de asemenea o nevoie 

crescută de informare şi în 

această privinţă.

Potrivit studiului, printre 

principalii factori care pot ac-

centua predispoziţia spre con-

sum de medicamente falsifi -

cate se numără accesul redus 

la resurse medicale, credulita-

tea şi permeabilitatea la infor-

mare de proastă calitate, lipsa 

de alfabetizare medicală, edu-

caţie redusă, expunere la vân-

zări de suplimente alimenta-

re. În mod interesant, studiul 

a identifi cat la persoanele ca-

re experimentează afecţiuni 

dermatologice o predispoziţie 

mai mare de a consuma me-

dicamente falsifi cate şi/sau de 

a dezvolta un tip de atitudine 

ce poate conduce la consum.

2 din 3 români spun că nu pot identifica 
un medicament falsificat cu exactitate

Oleg GHILAS
redactia@monitorulcj.ro

O ordonanţă de urgenţă 

care interzice prelungirea 

contractului unui angajat 

care este şi pensionar, 

chiar dacă acesta 

a optat pentru suspendarea 

plăţii pensiei, riscă 

să creeze o situaţie difi cilă 

în sistemul medical, 

spun sindicatele 

din domeniu: în unele 

spitale, în special din pro-

vincie, gărzile nu pot fi  

acoperite fără medici care 

au trecut de vârsta 

de pensionare, din cauza 

defi citului de personal.

Potrivit sindicatelor din să-

nătate, unele sectoare medi-

cale vor rămâne descoperite, 

iar spitalele riscă să rămână 

fără medici califi caţi: de la 

chirurgi la anestezişti şi per-

sonal de asistenţă.

Ordonanţa afectează per-

sonalul contractual din toate 

instituţiile publice, dar cel mai 

grav afectate sunt cele din sis-

temul sanitar.

„Trimitem acasă 
specialiştii încă apţi”

„Nu poţi depopula spitale-

le de personalul califi cat, pen-

tru că nu ai cum să îl înlocu-

ieşti”, avertizează Ovidiu Bo-

ta, preşedintele Sanitas Cluj.

Federaţia Sanitas spune că 

ordonanţa de urgenţă care in-

terzice prelungirea contractelor 

de muncă ale angajaţilor care 

sunt şi pensionari, chiar dacă 

au optat pentru suspendarea 

plăţii pensiei, adânceşte şi mai 

mult criza din sistemul medical 

şi cel de asistenţă socială.

„Blocăm angajările, trimi-

tem acasă specialiştii încă apţi 

şi dornici de muncă”, trans-

mis sindicaliştii, apreciind că 

vor fi  vizaţi mii de medici şi 

mult mai mulţi asistenţi me-

dicali, dar şi alte categorii de 

personal indispensabil.

„După blocarea angajări-

lor în sistemul bugetar, o no-

uă ordonanţă adânceşte cri-

za în sistemul sanitar şi cel 

de asistenţă socială. Deşi atra-

gem atenţia de ani de zile a-

supra lipsei grave de perso-

nal specializat şi auxiliar din 

sănătate şi asistenţă social, 

răspunsul legislativ la îngri-

jorarea noastră şi la dovezi-

le de burn-out ale angajaţi-

lor din aceste sisteme este 

constant acelaşi: blocăm an-

gajările, trimitem acasă spe-

cialiştii încă apţi şi dornici de 

muncă”, au transmis, marţi, 

sindicaliştii Sanitas.

Potrivit acestora, OUG 

9/2025 permite „computeru-

lui” să scoată la pensie câte-

va mii de medici şi mai mul-

ţi asistenţi medicali.

Ordonanţa de urgenţă 
ar urma să fi e modifi cată

Conform preşedintelui Sin-

dicatului Judeţean Sanitas Cluj, 

Ovidiu Bota, OUG 9/2025 ar 

urma să fi e anulată printr-o 

nouă ordonanţă de urgenţă.

„Direcţiilor de Sănătate Pu-

blică din ţară li s-a solicitat în 

regim de urgenţă date despre 

numărul persoanelor afectate 

de această măsură. În urma 

intervenţiei la minister (mi-

nisterul Sănătăţii – n.red.), la 

această ordonanţă va fi  depus 

un amendament, iar din ce 

ştiu, mâine (joi – n.red.) ar 

putea apărea o ordonanţă de 

anulare a ordonanţei, pentru 

a excepta domeniul sanitar şi 

învăţământul”, a declarat Ovi-

diu Bota, preşedinte Sanitas 

Cluj, pentru monitorulcj.ro.

Ordonanţa a fost publica-

tă deja în Monitorul Ofi cial, 

iar noile reglementări au pro-

vocat îngrijorare în sistemul 

medical clujean:

„La nivel de judeţ, în ur-

ma discuţiilor cu coordonato-

rii de la departamentele de re-

surse umane din diverse uni-

tăţi sanitare din Cluj, aceştia 

şi-a exprimat îngrijorarea în 

contextul schimbărilor provo-

cate de această ordonnaţă”, a 

explicat Ovidiu Bota pentru 

monitorulcj.ro.

Tema pensionărilor forţate 

din sistemul medical va fi  ana-

lizată, joi, în cadrul Coniliului 

Naţional al Federaţiei Sanitas.

„Într-adevăr, este o proble-

mă care va pune multe spitale 

publice pe butuci, întrucât adre-

sabilitatea către posturi este re-

dusă prin blocarea acestora şi 

prin aceste pensionări forţate, 

iar spitalele nu mai au posibi-

litatea să angajeze în locul lor 

alte persoane, aspect ce va pro-

duce un dezechilibru din punct 

de vedere al angajaţilor din să-

nătate şi asistenţă socială. Or-

donanţa «trenuleţ» nici nu îţi 

permite să faci angajări în per-

spectivă. Adresabilitatea către 

profesioniştii din sistemul me-

dical va fi  direcţionată în zona 

privată”, a explicat preşedinte-

le Sanitas Cluj, Ovidiu Bota.

Ordonanţa de Urgenţă 

9/2025 ar putea fi  maneda-

tă, joi, iar aplicarea măsurii 

de pensionare forţată ar pu-

tea fi  prorogată.

Angajații pensionari din spitale și instituții 
publice, obligați să plece din funcție
Guvernul obligă angajaţii pensionari din spitale şi instituţii publice să plece automat din funcţie

Angajaţii pensionari din spitale şi instituţii publice, obligaţi să plece din funcţie

OVIDIU BOTA | președinte Sanitas Cluj

„În cazul în care ordonanţa va 
rămâne în vigoare, nu vom rămâne 
impasibili la această situaţie, 
deoarece din punctul meu de vedere 
este o problemă de siguranţă 
naţională: nu poţi depopula 

spitalele de personalul califi cat 
pentru că nu ai cum să îl înlocuieşti. 
Este un demers prin care se încearcă 
îngenuncherea sistemului public de 
sănătate şi dirijarea persoanelor 
spre serviciile private”.
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Transferurile de bani 
între rude şi darurile 
sunt neimpozabile
Sumele de bani transferate în-
tre rude se încadrează în cate-
goria veniturilor neimpozabile, 
în timp ce banii încasaţi ca ur-
mare a evenimentelor familiale 
(nunţi/botezuri), situaţia este 
aceeași, dacă nu există obliga-
ţia declarativă din partea con-
tribuabilului, la fel și pentru 
sursele de fonduri de natura 
darurilor primite cu ocazia 
acestor evenimente, a transmis 
Agenţia Naţională de 
Administrare Fiscală (ANAF), 
într-un comunicat de presă.
Precizările vin după ce, marţi, 
în mass-media au apărut infor-
maţii conform cărora Fiscul ve-
rifi că sumele de bani trimise în-
tre rude, după care va aplica 
un impozit de 70%.
„Transferurile/sumele date/înca-
sate de la rude se subscriu opera-
ţiunilor de donaţie/dar manual și 
se încadrează în categoria venitu-
rilor neimpozabile sau în funcţie 
de împrejurările fi ecărei situaţii 
de fapt, pot îmbrăca forma unor 
datorii, ceea ce reprezintă surse 
neimpozabile. În ceea ce privește 
sumele încasate ca urmare a eve-
nimentelor familiale (nunţi/bote-
zuri), pentru care nu există obli-
gaţia declarativă din partea con-
tribuabilului, sursele de fonduri 
de natura darurilor primite cu 
ocazia acestor evenimente repre-
zintă de asemenea venituri neim-
pozabile”, menţionează instituţia.
Potrivit Fiscului, în cadrul proce-
durii de verifi care a situaţiei fi s-
cale personale, organele fi scale 
examinează înscrisurile sau in-
formaţiile despre activitatea per-
soanei fi zice verifi cate, referitoa-
re la intrările și ieșirile de fonduri 
și la creșterea sau descreșterea 
elementelor patrimoniale pe pe-
rioada verifi cată.

Pe scurt

Paula COPACIU
redactia@monitorulcj.ro

Aeroportul Internaţional 

„Avram Iancu” Cluj şi 

Turkish Airlines anunţă 

suplimentarea numărului 

de zboruri directe spre 

Istanbul, răspunzând cere-

rii crescute din partea 

pasagerilor. Aeroportul 

Internaţional Avram Iancu 

Cluj şi compania aeriană 

Turkish Airlines anunţă 

creşterea frecvenţei zboru-

rilor directe spre Istanbul 

începând cu 5 mai.

Operatorul aerian Turkish 

Airlines oferă zboruri direc-

te spre Istanbul de pe Aero-

portul Internaţional Cluj în-

că din anul 2016, iar în pre-

zent, zborurile sunt operate 

zilnic. Datorită suplimentă-

rii frecvenţelor, numărul zbo-

rurilor va creşte de la 7 la 9 

pe săptămână, începând cu 

data de 5 mai, prin introdu-

cerea a două curse suplimen-

tare, operate luni şi sâmbă-

tă. Această ajustare va faci-

lita conectivitatea pasageri-

lor către cele peste 300 de 

destinaţii din reţeaua globa-

lă Turkish Airlines.

Mai multe zboruri spre 
Istanbul pentru conexiuni 
globale mai rapide

Suplimentarea frecvenţei 

zborurilor răspunde cererii tot 

mai mari din partea pasage-

rilor care aleg Istanbulul atât 

ca destinaţie fi nală, cât şi ca 

hub de conexiune către des-

tinaţii intercontinentale din 

Europa, Asia, Africa şi Ame-

rica de Nord.

„Turkish Airlines, compa-

nia aeriană care zboară către 

cele mai multe ţări din lume, 

va creşte frecvenţa zboruri-

lor Istanbul-Cluj-Istanbul la 

9 pe săptămână, adăugând 

un nou zbor luni seara şi un 

nou zbor sâmbătă diminea-

ţa, pe lângă cel zilnic, înce-

pând cu 5 mai”, a declarat 

Hakkı Güntay, Manager Ge-

neral Turkish Airlines.

„Turkish Airlines este unul 

dintre partenerii noştri strate-

gici, iar această creştere a frec-

venţei zborurilor spre Istanbul 

confi rmă atractivitatea Cluju-

lui ca destinaţie. Pasagerii vor 

avea acum acces mai facil la 

unul dintre cele mai mari 

hub-uri aeriene din lume, cu 

multiple posibilităţi de conexi-

une spre toate continentele”, a 

transmis David Ciceo, directo-

rul general al Aeroportului In-

ternaţional „Avram Iancu” Cluj.

Înfi inţată în anul 1933, ini-

ţial cu o fl otă de cinci avioa-

ne, Turkish Airlines are astăzi 

o fl otă de 477 de aeronave 

(pentru pasageri şi marfă) ca-

re zboară către 352 de desti-

naţii din întreaga lume, din-

tre care 299 destinaţii inter-

naţionale şi 53 destinaţii in-

terne în 131 de ţări.

Mai multe zboruri spre Istanbul 
de pe Aeroportul Internațional Cluj
Turkish Airlines îşi consolidează prezenţa pe Aeroportul Internațional „Avram Iancu” Cluj 

Turkish Airlines îşi consolidează prezenţa pe Aeroportul Internaţional „Avram Iancu” Cluj



6 EXTERNE monitorulcj.ro | joi, 13 martie 2025

PUBLICITATE

Artista ADA MILEA, invitată la o nouă ediţie
Faţă-Verso. O poveste de teatru

Vă invităm marţi, 18 martie 2025, de la ora 19:30, în Studioul Eupho-
rion, la cea de-a șasea ediţie a spectacolului-dialog Faţă-Verso. O poves-
te de teatru, un eveniment plin de surprize, ce o va avea în centru pe în-
drăgita actriţă și cantautoare Ada Milea. Aceasta va împărtăși amintiri, 
povești și secrete din spatele scenei, însoţindu-și confesiunile cu unele din-
tre cele mai apreciate cântece care i-au trasat destinul profesional, inter-
pretate live. Așa cum v-am obișnuit, gazda serii va fi  actriţa Narcisa Pin-
tea, iniţiatoarea proiectului realizat prin Asociaţia Culturală Top Art N&A, 
în parteneriat cu Teatrul Naţional „Lucian Blaga” din Cluj-Napoca.

Cu un instinct bine antrenat în reperarea contradicţiilor societăţii și 
cu talentul ei unic de a le transpune lor în versuri memorabile, Ada 
Milea și-a creat, de-a lungul timpului, o semnătură artistică inconfun-
dabilă, ce a marcat istoria recentă a Naţionalului clujean. A colaborat 
cu mari regizori români, printre care Alexandru Dabija și Mihai Măniu-
ţiu, realizând totodată și producţii proprii, în formula deja consacrată 
a spectacolului-concert. Apariţiile sale scenice au întotdeauna un far-
mec irezistibil, datorită în mare măsură teatralităţii specifi ce pe care 
o revarsă în cântecele ei.

Vă promitem, așadar, un dialog inedit, plin de umor și bună-dispoziţie!

Sponsor principal: EnergoBit.

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Este puţin probabil ca pre-

şedintele Vladimir Putin să 

accepte propunerea SUA 

pentru un armistiţiu de 30 

de zile în Ucraina, au decla-

rat miercuri surse ruse 

de top pentru Reuters, 

adăugând că orice acord 

ar trebui să ţină cont 

de avansurile militare ale 

Rusieişi să abordeze preo-

cupările Kremlinului.

O sursă rusă de rang înalt 

de la Moscova a declarat pen-

tru Reuters că Rusia ar trebui 

să negocieze termenii orică-

rui armistiţiu şi să obţină anu-

mite garanţii.

„Este difi cil pentru Putin 

să accepte asta în forma sa 

actuală. Putin are o poziţie 

puternică pentru că Rusia 

avansează”, a spus sursa, ca-

re a dorit să-şi păstreze ano-

nimatul din cauza sensibilită-

ţii situaţiei.

Sursa rusă a adăugat că, 

fără garanţii alături de un ar-

mistiţiu, poziţia Rusiei ar pu-

tea slăbi rapid, iar Occidentul 

ar putea ulterior învinui Ru-

sia pentru eşecul de a înche-

ia războiul.

O altă sursă rusă de rang 

înalt a declarat că propune-

rea de armistiţiu ar părea o 

capcană din perspectiva Mos-

covei, deoarece pentru Putin 

este difi cil să oprească răz-

boiul fără garanţii sau anga-

jamente concrete.

Putin a respins în mod 
repetat un armistiţiu 
pe termen scurt

„Nu avem nevoie de o în-

cetare a focului, avem nevo-

ie de o pace pe termen lung, 

asigurată prin garanţii pentru 

Federaţia Rusă şi cetăţenii săi. 

Este o întrebare difi cilă cum 

să asigurăm aceste garanţii”, 

a declarat Putin în decembrie.

Apoi, pe 20 ianuarie, pre-

şedintele rus a spus Consiliu-

lui de Securitate că „nu ar tre-

bui să existe o încetare a fo-

cului pe termen scurt, nici o 

pauză pentru reguparea for-

ţelor şi reînarmare, cu scopul 

de a continua ulterior confl ic-

tul, ci o pace pe termen lung”.

În iunie anul trecut, Pu-

tin a detaliat condiţiile sale 

pentru pace: Ucraina trebu-

ie să renunţe ofi cial la am-

biţiile sale NATO şi să-şi re-

tragă trupele din toate regi-

unile ucrainene revendicate 

şi acum controlate în mare 

parte de Rusia.

Rusia controlează 75% din 

regiunile Donetsk, Zaporojie 

şi Herson şi mai mult de 99% 

din regiunea Luhansk, con-

form estimărilor ruse şi afi r-

mă acestea nu vor fi  nicioda-

tă returnate Ucrainei, care sus-

ţine că au fost anexate ilegal 

şi că nu va recunoaşte nicio-

dată suveranitatea Rusiei a-

supra acestora.

Confl ictele din estul Ucrai-

nei au început în 2014, după 

ce un preşedinte pro-rus a fost 

răsturnat în Revoluţia Maidan 

din Ucraina, iar Rusia a ane-

xat Crimeea, forţele separatis-

te susţinute de Rusia luptând 

împotriva armatei ucrainene.

Ministrul de Externe al 

Rusiei, Serghei Lavrov, a spus 

într-un interviu că Rusia nu 

va accepta trupe ale statelor 

membre NATO „sub niciun 

drapel, în orice capacitate, 

pe teritoriul Ucrainei.” Tele-

viziunea de stat Rusia 24 a 

spus că remarcile secretaru-

lui de stat american Marco 

Rubio despre Ucraina fi ind 

pregătită să discute păreau 

„destul de naive”, având în 

vedere istoria relaţiilor Kie-

vului cu Rusia, în timp ce 

un parlamentar rus infl uent 

a afi rmat că orice pace va fi  

impusă de Moscova. „Rusia 

avansează (în Ucraina), şi, 

prin urmare, va fi  diferit cu 

Rusia”, a spus Konstantin 

Kosachev, preşedintele co-

mitetului de afaceri interna-

ţionale al Consiliului Fede-

raţiei, camera superioară a 

parlamentului Rusiei, într-o 

postare pe Telegram.

„Oricare acorduri – cu toa-

tă înţelegerea necesităţii de 

compromis – vor fi  pe terme-

nii noştri, nu pe cei ameri-

cani. Şi asta nu este o laudă, 

ci o înţelegere că adevăratele 

acorduri sunt încă scrise aco-

lo, pe front. Ce ar trebui să 

înţeleagă şi Washingtonul.”

Vladimir Putin nu vrea 
să accepte armistiţiul 
de 30 de zile în Ucraina
SUA au reluat ajutorul militar şi partajarea de informaţii după ce Kievul 
a declarat că este pregătit să susţină propunerea de armistiţiu

Vladimir Putin, președintele Rusiei

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Parlamentul European şi-a 

exprimat miercuri regretul 

faţă de încercările de „şanta-

jare” a Ucrainei pentru a se 

preda Rusiei şi consideră că 

este „contraproductiv şi 

periculos” ca Statele Unite 

să încerce să negocieze o 

încetare a focului cu Rusia 

excluzând Kievul şi alte ţări 

europene din acest proces.

Într-o rezoluţie fără caracter 

obligatoriu, adoptată cu 442 de 

voturi pentru, 98 împotrivă şi 

126 abţineri, europarlamentarii 

subliniază că iniţiativa adminis-

traţiei Trump are ca efect „împu-

ternicirea” Rusiei deoarece ara-

tă „că politicile agresive nu sunt 

pedepsite, ci recompensate”.

„Actualele încercări ale gu-

vernului Statelor Unite de a ne-

gocia o încetare a focului şi un 

acord de pace cu Rusia, exclu-

zând Ucraina şi alte state euro-

pene, cărora le este prezentat 

un rezultat fără a avea o parti-

cipare semnifi cativă, sunt con-

traproductive şi periculoase”, a 

subliniat Parlamentul European 

în rezoluţie.

„Având în vedere istoricul 

de încălcări ale acordurilor an-

terioare şi ale principiilor fun-

damentale ale dreptului inter-

naţional de către Rusia, pacea 

poate fi  atinsă numai prin for-

ţă, în special prin garanţii de se-

curitate efective”, susţine textul 

adoptat miercuri la Strasbourg 

de europarlamentari.

Rezoluţia, axată pe exprima-

rea sprijinului faţă de Ucraina 

la trei ani de la începutul răz-

boiului, avertizează în mai mul-

te rânduri în legătură cu o în-

grijorare crescândă cu privire la 

schimbarea poziţiei Washingto-

nului faţă de confl ict după so-

sirea lui Donald Trump la Casa 

Albă, schimbare „care a inclus 

învinuirea în mod deschis a 

Ucrainei pentru război, suspen-

darea ajutorului militar şi încer-

carea de a constrânge Ucraina”.

Din perspectiva Parlamentu-

lui European, cele mai recente 

evenimente ar trebui să serveas-

că drept „ultimul apel de trezi-

re” pentru ca Uniunea Europea-

nă să se poziţioneze ca princi-

pal partener al Ucrainei şi să lu-

creze activ pentru a menţine cel 

mai larg sprijin internaţional po-

sibil pentru Kiev.

Printr-un amendament oral 

prezentat în timpului votării re-

zoluţiei, Parlamentul European 

a salutat ultimele evoluţii de 

marţi seară din Arabia Saudită, 

acordul dintre SUA şi Ucraina 

pentru o încetare a focului şi 

angajamentul Washingtonului 

de a relua furnizarea de arme 

şi informaţii către Kiev, după ce 

preşedintele Donald Trump le-a 

întrerupt pentru a face presiuni 

asupra Ucrainei ca să accepte o 

încetare imediată a focului.

Parlamentul European a aver-

tizat însă că încetarea focului 

este doar un instrument efi ci-

ent de suspendare a ostilităţilor 

„dacă agresorul o respectă" şi 

şi-a exprimat încrederea că Mos-

cova va face acest lucru.

În paralel, textul rezoluţiei so-

licită statelor membre „să îşi 

crească şi să accelereze în mod 

substanţial sprijinul militar, în 

special furnizarea de arme şi mu-

niţie, precum şi instruirea, ca răs-

puns la nevoile stringente” ale 

Ucrainei, pentru a ajunge la un 

nivel la care sprijinul militar pen-

tru Kiev să ajungă la „cel puţin 

0,25% din PIB-ul anual”.

Europarlamentarii avertizea-

ză că rezultatul războiului din-

tre Rusia şi Ucraina şi atitudinea 

comunităţii internaţionale „vor 

infl uenţa în mod crucial acţiuni-

le viitoare ale altor regimuri au-

toritare, care urmăresc îndea-

proape cursul războiului şi îşi 

evaluează posibilităţile pentru a 

aplica politici externe agresive”.

SUA, acuzate de „şantaj” 
asupra Ucrainei 
de Parlamentul European

Ucraina nu are „încredere” 

în Rusia în privinţa aplicării 

unui armistiţiu, declară 

miercuri preşedintele ucrai-

nean Volodimir Zelenski, 

după ce Kievul a acceptat 

marţi o propunere america-

nă în vederea unui armisti-

ţiu pe o perioadă de 30 de 

zile, căreia Moscova nu i-a 

răspuns încă, relatează AFP.

„Am subliniat de multe ori 

că niciunul dintre noi nu are 

încredere în ruşi”, subliniază 

preşedintele ucrainean într-o 

conferinţă de presă.

El subliniază că contează 

pe măsuri „puternice” ale 

Statelor Unite, în cazul în 

care Rusia nu acceptă un ar-

mistiţiu cu Ucraina, la o zi 

după negocieri ucrainea-

no-americane cu privire la 

acest subiect, la Jeddah, n 

Arabia Saudită.

„Cred că înţeleg că putem 

conta pe măsuri puternice” – 

inclusiv „sancţiuni” împotri-

va Rusiei şi o ”consolidare a 

Ucrainei” cu armament, de-

clară el în această conferinţă 

de presă, la Kiev.

Ucraina nu are încredere 
în Rusia privind armistițiul
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Telefon/Fax: 0264-41-45-68   Mobil: 0729-15-86-00

Comercializează, formatează și montează 
acumulatori auto, 

acumulatori tracțiune, 
acumulatori staționări.

Reprezentanța Batrom 
din Cluj Napoca 

se afl ă pe strada Streiului, nr. 12

Program: L-V – 08.00-18.00
S: 08.00-13.00

www.batrom.rowww batrom rowww batrom ro
Batrom  

i li ă f t ă i t ă

reprezentanță și service

 Rombat SA Bistrița

ANUNŢ PUBLIC

Consiliul de administraţie al Composesoratului de pădu-
re Măgura Călăţele, face cunoscut faptul că in data de 
30.03.2025, orele 15:00, la Căminul cultural Călăţele, va 
avea loc adunarea anuală a membrilor composesori.

Președinte,
Radoviciu Mircea-Mihai

Info. contact: 0741776093; 0753597533

ANUNT DE MEDIU

În conformitate cu O.U.G. 195/2005 privind protecţia 
mediului, aprobată prin Legea 265/2006, cu modifi cări-
le și completările ulterioare și Ord. 1798/2007 S.C. SAN 
SIRO S.R.L. anunţă începerea demersurilor în vederea ob-
ţinerii autorizaţiei de mediu pentru obiectivul S.C. SAN SI-
RO S.R.L. – Fabricarea vopselelor, lacurilor, cernelii tipo-
grafi ce şi masticurilor din localitatea Cluj Napoca str. Ca-
lea Turzii nr. 203 D.

Eventualele sugestii și reclamaţii se vor depune la sediul 
APM Cluj, Calea Dorobanţilor nr. 99, în zilele de luni- joi: 
9.00-16.30; vineri: 9.00-14.00.

ANUNŢ AVIZ DE MEDIU

TRANSILVANIA QUEST S.R.L. în calitate de titular, anun-
ţă publicul interesat asupra declanșării etapei de încadrare, 
conform H.G. 1076/2004, în vederea obţinerii avizului de me-
diu pentru „PUD restructurare, modifi care şi extindere imobi-
le existente şi construire imobile de turism şi servicii adiacen-
te, împrejmuire amenajări exterioare, racorduri şi branşa-
mente“, amplasat în comuna Râșca, judeţul Cluj.

Prima versiune a planului poate fi  consultată la sediul 
Agenţiei pentru Protecţia Mediului Cluj, Calea Dorobanţi-
lor, nr. 99 și la sediul Transilvania Quest, str. Sindicatelor, 
nr. 9-13, din Cluj-Napoca, din data de 10.03.2025 în zile-
le de luni–joi între orele 9,00-14,00.

Publicul interesat poate transmite, în scris, comentarii 
și sugestii, până la data de 28.03.2025, la A.P.M. Cluj, str. 
Dorobanţilor nr. 99, cod 400609, fax 0264-410716, e-mail: 
offi ce@apmcj.anpm.ro, în zilele de luni-joi între orele 9-14.

Analize gratuite prin CAS 
fără programare și listă 

de așteptare în luna martie

Informaţii telefon:  0728-114-909

MICA PUBLICITATE

¤ Direcția Generală Regională 
a Finanțelor Publice Cluj-Na-
poca prin Administrația 
Județeană a Finanțelor Publice 
Cluj-Napoca, Unitatea Fiscală 
Municipală Gherla, cu sediul 
în Gherla, str. Armenească, nr. 
63, vinde la licitație publică în 
data de 28.03.2025, ora 
10.00, bunuri imobile con-
stând în: Teren extravilan în 
suprafață de 3.750 mp., cota 
parte 3/16, din carte funciară 
nr. 51876 Mintiu Gherlii, situ-
at în sat Nima, jud. Cluj, la su-
ma de 4.400 lei. Licitația a-III-
a. Informații suplimentare la 
sediul UFM Gherla, str. Arme-
nească, nr. 63, jud. Cluj, ca-
mera 28, telefon 0264243944 
sau accesând pagina de inter-
net a ANAF, https://www.
anaf.ro/ anaf/ internet/ Cluj/ 

anunțuri/ valorif_bunuri/ bu-
nuri_sechestrate.

¤ Direcția Generală Regională a 
Finanțelor Publice Cluj-Napoca 
prin Administrația Județeană a 
Finanțelor Publice Cluj-Napoca, 
Unitatea Fiscală Municipală 
Gherla, cu sediul în Gherla, str. 
Armenească, nr. 63, jud. Cluj, 
vinde la licitație publică în data 
de 28.03.2025, ora 10.00, bu-
nuri mobile constând în: Auto-
turism Dacia - Logan MCV, an 
2010, la suma de 4.450 lei. 
Licitația a-III-a. Informații su-
plimentare la sediul SFM 
Gherla, str. Armenească, nr. 
63, camera 28, telefon 
0264243944 sau accesând pa-
gina de internet a ANAF, 
https://www.anaf.ro/ anaf/ 
internet/ Cluj/ anunțuri/ valo-
rif_bunuri/ bunuri_sechestrate.

CONVOCATOR

Consiliul de Administraţie al societăţii
FELINVEST S.A.

cu sediul în Cluj-Napoca, str. Henri Barbusse, nr. 44-46, jud. 
Cluj, înregistrată la O.R.C. Cluj sub nr. J 12/90/1991, cod u-
nic de înregistrare RO 199109,

convoacă
Adunarea Generală Ordinară a Acţionarilor

pentru data de 14.04.2025, ora 10:00, la sediul societăţii, 
pentru toţi acţionarii înregistraţi în Registrul acţionarilor ad-
ministrat de Registrul Mioriţa S.A. la data de referinţă 
04.04.2025, care au dreptul de a participa și de a vota în ca-
drul Adunării Generale.

Ordinea de zi este:

A.G.O.A.

1. Prezentarea și aprobarea situaţiilor fi nanciare anuale ale 
societăţii pentru exerciţiul fi nanciar 2024.
2. Prezentarea și aprobarea raportului Consiliului de Admi-
nistraţie pentru exerciţiul economico-fi nanciar pe anul 2024.
3. Prezentarea și aprobarea raportului Comisiei de cenzori 
privind activitatea pe anul 2024.
4. Aprobarea modalităţii de repartizare a profi tului înregis-
trat în anul 2024.
5. Aprobarea descărcării de gestiune a administratorilor pen-
tru activitatea desfășurată în anul 2024.

6. Prezentarea, dezbatarea și aprobarea bugetului de veni-
turi și cheltuieli pentru anul 2025.
7. Prezentarea, dezbaterea și aprobarea programului de ac-
tivitate pentru exerciţiul fi nanciar 2025.
8. Aprobarea reinnoirii mandatelor membrilor Consiliului de 
Administraţie.
9. Aprobarea remuneraţiei administratorilor a căror manda-
te se reinnoiesc și durata mandatelor.
10. Aprobarea încheierii contractelor de mandat si a actelor 
aditionale între societate și administratori, precum și man-
datarea unei persoane să negocieze și să semneze contrac-
tele si actele aditionale în numele și pe seama societăţii.
11. Aprobarea reinnoirii mandatelor comisiei de cenzori, pe 
o durată de 3 ani, comisia de cenzori fi ind formată din: Gro-
șanu Adrian-Președintele comisiei de cenzori; Berinde Sorin 
Romulus-cenzor; Damian Sorin-cenzor.
12. Aprobarea reinnoirii mandatului cenzorului supleant Ha-
tos Paul Ioan, pe o durata de 3 ani.
13. Aprobarea mandatării unei persoane să îndeplinească toa-
te formalităţile privind înregistrarea la Ofi ciul Registrului Co-
merţului a Declaraţiei-tip pe propria răspundere cu privire la în-
deplinirea condiţiilor de funcţionare/desfășurare a activităţii 
pentru sediul social și/sau sedii secundare sau, după caz, la terţi, 
precum și să obţină documentele aferente eliberate de ORC.
14. Incheierea unui Contract de Asociere in participatiune in-
tre Felinvest si TSH pentru activitatea de Horeca.
15. Aprobarea mandatării unei persoane să semneze în numele și 
pentru toţi acţionarii societăţii Hotărârea AGOA ce va fi  adoptată.
16. Aprobarea mandatării unei persoane să îndeplinească toa-
te formalităţile privind înregistrarea la Ofi ciul Registrului Co-

merţului a Hotărârii AGOA ce va fi  adoptată și privind publi-
carea acesteia în Monitorul Ofi cial al României, partea a IV-a, 
precum și să obţină documentele aferente eliberate de ORC.

În caz de nerealizare a condiţiilor de cvorum, Adunarea 
Generală Ordinară se va ţine în data de 15.04.2025, la aceași 
oră și în același loc, cu aceeași ordine de zi.

Documentele și materialele privind ordinea de zi pot fi  consul-
tate și procurate de la sediul societăţii începând cu data publicarii 
convocării. Lista cuprinzând informaţii cu privire la numele, locali-
tatea de domiciliu și califi carea profesională ale persoanelor pro-
puse pentru funcţia de administrator se afl ă la dispoziţia acţiona-
rilor, putând fi  consultată și completată de aceștia până la data de 
10.04.2025. Acţionarii se vor putea prezenta personal la adunări-
le generale, își vor putea numi un reprezentant, reprezentarea ac-
ţionarilor putându-se face și prin alte persoane decât acţionarii, cu 
excepţia administratorilor, pe bază de procuri speciale/generale, 
care se vor depune în original la sediul societăţii până la data de 
11.04.2025 inclusiv, personal, prin poștă recomandat cu confi r-
mare de primire pe care să fi e trecută adresa expeditorului (acţio-
narului) sau prin mijloace electronice, având atașată semnătura 
electronică extinsă, la adresa de e_mail: offi ce@cbcampus.ro. În 
același termen buletinele de vot prin corespondenţă, completate 
și semnate de acţionari, se vor depune la sediul societăţii, in origi-
nal, personal, prin poștă recomandat cu confi rmare de primire pe 
care să fi e trecută adresa expeditorului (acţionarului) sau prin mij-
loace electronice, având atașată semnătura electronică extinsă.

Preşedintele Consiliului de Administraţie,
Buzoianu Vlad Bogdan

CONVOCATOR

Consiliul de Administraţie al societăţii
COMPANIA DE INFORMATICĂ 

APLICATĂ S.A.
cu sediul în Mun. Cluj-Napoca, Str. Republicii, nr. 107, 

jud. Cluj, înregistrată la Registrul Comerţului sub nr. 
J12/148/1991, având C.U.I. 201527, în conformitate cu 
prevederile legii și ale Actului constitutiv

convoacă
Adunarea Generală Ordinară a Acţionarilor

pentru 14.04.2025, respectiv 15.04.2025 a doua con-
vocare, în cazul neîntrunirii cvorumului de prezenţă la pri-
ma convocare, la ora 10:00, la sediul societăţii, pentru toţi 
acţionarii înregistraţi în Registrul acţionarilor la data de re-
ferinţă 31.03.2025, care au dreptul de a participa și de a 
vota în cadrul adunării generale, cu ordinea de zi:

1. Aprobarea raportului de gestiune al Consiliului de Ad-
ministraţie pentru exerciţiul fi nanciar 2024.
2. Aprobarea descărcării de gestiune a Consiliului de Ad-
ministraţie pentru exerciţiul fi nanciar 2024.
3. Aprobarea bilanţului contabil, a anexelor la bilanţ și a 
contului de profi t și pierdere pe anul 2024.
4. Aprobarea raportului anual al Consiliului de Administra-
ţie la 31.12.2024.
5. Aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli și a programu-
lui de activitate pe anul 2025.
6. Mandatarea unei persoane să semneze în numele și pen-
tru toţi acţionarii societăţii Hotărârea AGOA ce va fi  adoptată.
7. Mandatarea unei persoane să îndeplinească toate for-
malităţile privind înregistrarea Hotărârii AGOA ce va fi  adop-
tată la ORC Cluj, publicarea acesteia în Monitorul Ofi cial al 
României, partea a IV-a și să obţină documentele aferen-
te eliberate de ORC.

Acţionarii reprezentând, individual sau împreună, cel pu-
ţin 5 % din capitalul social au dreptul în termen de 15 zile 
de la publicarea convocatorului în Monitorul Ofi cial al Ro-
mâniei, Partea a IV-a, să introducă puncte pe ordinea de zi 
și să prezinte proiectele de hotărâre pentru punctele inclu-
se sau propuse a fi  incluse pe ordinea de zi. Acţionarii își pot 
exercita aceste drepturi numai în scris, documentele fi ind 
transmise prin servicii de curierat/prin mijloace electronice.

Documentele referitoare la problemele incluse pe ordi-
nea de zi a adunării, inclusiv buletinele pentru votul prin 
corespondenţă, împuternicirile speciale, pot fi  consultate 
și procurate de pe site-ul www.cianet.ro.

Acţionarii se vor putea prezenta personal la adunarea 
generală, își vor putea numi un reprezentant sau vor pu-
tea vota prin corespondenţă. Reprezentarea acţionarilor se 
poate face și prin alte persoane decât acţionarii, în baza u-
nei împuterniciri speciale sau generale.

Împuternicirea specială poate fi  acordată oricărei persoane 
pentru reprezentare în adunările generale și conţine instrucţi-
uni specifi ce de vot din partea acţionarului care o acordă.

Împuternicirile speciale sau generale se vor depune în ori-
ginal la sediul societăţii sau prin mijloace electronice, având 
atașată semnătura electronică extinsă, la adresa de e_mail: 
offi ce@cianet.ro, până la data de 11.04.2025. În același ter-
men buletinele de vot prin corespondenţă completate și sem-
nate de acţionar se vor depune la sediul societăţii personal 
sau prin poștă recomandat cu confi rmare de primire pe care 
să fi e trecută adresa expeditorului (acţionarului).

Preşedinte Consiliul de Administraţie,
Muntean Agneta-Ecaterina

ANUNȚ

ROMANIA
JUDECĂTORIA CLUJ-NAPOCA

SECȚIA CIVILE
Dosar nr. 16837/211/2022*

DISPUNE:
În temeiul art. 130 din Decretul -Lege nr. 115/1938 şi 

in temeiul incheierii de sedinta din data de 06 septembrie 
2024 emite urmatoarea

Somație:
Prin cererea înregistrată pe rolul Judecătoriei Cluj-Na-

poca sub numărul 16837/211/2022, posesorul Incze Mart-
ha cu domicilul în Cluj-Napoca, strada Septimiu Albini, nu-
mărul 94, a invocat dobândirea prin uzucapiune dreptul de 
proprietate asupra cotei de 1/8 parte din imobilul, scris în 
CF 297653, Cluj-Napoca, numar top 2913/2, de sub Al si 
Al.1, teren intravilan si constructii înscrise în evidența ta-
bulară pe numele defunctului Orban Francisc, sub B1.

Toti cei interesati sunt somati să formuleze opoziție, cu pre-
cizarea că, în caz contrar, se va trece la judecarea cererii în ter-
men de 1 luna de la emiterea celei din urmă publicatii.

Prezenta somație se afi șează la imobilul în litigiu, așa 
cum a fost identifi cat mai sus, la sediul Judecătoriei Clui-Na-
poca, precum și la sediul Primăriei Cluj-Napoca, se publică 
într-un ziar de largă răspândire națională.

Reclamantul va depune dovada publicării într-un ziar de 
largă circulație până la următorul termen de judecată. Va 
avea în vedere ca termenul de 1 lună să fi  expirat până la 
termenul de judecaţi.

PRESEDINTE,                                GREFIER,
      ANDREI DEAC                          MARIANA POTRA

! PIERDUT MOTAN !
Raspunde la numele de Aru, are 8 
ani, este negru cu o pată albă pe gât. 
S-a pierdut în zona străzii Inău, cart. 
Gheorgheni. 

Are nevoie de tratament zilnic! 

Vă rugăm dacă îl vedeți/găsiți să 
sunați la nr. 0726319007
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Iga Swiatek, 
în sferturi 
la Indian Wells
Jucătoarea poloneză Iga 
Swiatek, numărul doi mondi-
al, s-a calificat, marţi, în 
sferturile de finală ale turne-
ului WTA 1.000 de la Indian 
Wells (California), dotat cu 
premii totale de 8.963.700 
de dolari, după ce a dispus 
cu 6-1, 6-1 de Karolina 
Muchova. Swiatek, campioa-
nă în California în 2022 și 
2024, a avut nevoie de mai 
puţin de o oră (57 de minu-
te) pentru a trece de cehoai-
că. Meciurile au început cu o 
întârziere de o oră din cauza 
ploii. Swiatek, care nu a mai 
pierdut un set la Indian 
Wells din 2023, când se 
oprea în semifinale, va juca 
în sferturi contra chinezoai-
cei Qinwen Zheng (9 WTA), 
victorioasă în faţa ucrainen-
cei Marta Kostiuk. O altă 
ucraineancă, Elina Svitolina, 
a învins-o în optimi pe ame-
ricanca Jessica Pegula, nu-
mărul patru mondial, cu 5-7, 
6-1, 6-2. Kazaha Elena 
Rîbakina, numărul șapte 
mondial, a fost întrecută fă-
ră drept de apel de rusoaica 
Mirra Andreeva (11 WTA) cu 
6-1, 6-2.

Moartea lui Maradona, 
„un asasinat”?
Procurorii de caz au denun-
ţat „un asasinat”, o conva-
lescenţă devenită „teatrul 
groazei”, în prima zi a proce-
sului privind cauzele morţii 
fostului mare fotbalist ar-
gentinian Diego Armando 
Maradona în 2020, în care 
sunt judecaţi șapte profesio-
niști din sistemul medical, 
informează AFP.
„Priviţi, așa a murit 
Maradona!”, a afirmat în sa-
la de judecată a tribunalului 
din San Isidro procurorul 
Patricio Ferrari, arătând în 
faţa asistenţei o fotografie a 
fostului mare fotbalist, dece-
dat în patul său, cu abdome-
nul mărit enorm în volum. 
„Și ei vin să spună că nu 
și-au dat seama ce i se în-
tâmpla lui Diego!”, a adău-
gat Ferrari.
„Ei vă mint dacă spun că nu 
au participat la asasinat!”, a 
mai spus procurorul în decla-
raţia preliminară, asigurând 
că acuzarea va demonstra că 
„nimeni nu a făcut ceea ce ar 
fi trebuit să facă” din echipa 
medicală, în „teatrul ororii” 
care a devenit un loc de con-
valescenţă „oribil”. Cei șapte 
profesioniști din domeniul 
medical riscă între 8 și 25 de 
ani de închisoare, într-un 
proces prevăzut să dureze pâ-
nă în luna iulie, cu aproxima-
tiv 120 de martori, de la ex-
perţi, familie, apropiaţi și 
medici curanţi ai lui 
Maradona de-a lungul anilor.
Maradona a încetat din viaţă 
la vârsta de 60 de ani ca ur-
mare a unei insuficienţe res-
piratorii soldată cu un stop 
cardiac, aflându-se „într-o si-
tuaţie de neputinţă”, potrivit 
procurorilor. Procurorii sus-
ţin că inculpaţii știau că au 
procedat greșit și au expri-
mat acest lucru în discuţiile 
lor, cu fraze precum „el va 
muri” sau „asta este greșit”

Pe scurt

PUBLICITATE

joi, 13 martie 2025

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Jucătorul Universităţii Cluj 

Vadim Raţă a fost convocat 

pentru primele două 

meciuri pe care naţionala 

Moldovei le va disputa în 

preliminariile Cupei 

Mondiale din 2026. 

Pe 22 martie, Moldova va 

întâlni Norvegia la Chişinău, 

iar pe 25 martie va primi vi-

zita Estoniei. Naţionala con-

dusă din teren de Vadim Ra-

ţă face parte din grupa I pre-

liminară pentru World Cup 

2026, unde le va avea ca ad-

versare reprezentativele din 

Germania sau Italia (se va 

decide la 23 martie), Norve-

gia, Israel şi Estonia.

Echipele de pe locul 1 din 

grupe se vor califi ca direct la 

Campionatul Mondial din 

2026. Ocupantele locurilor 2 

şi patru câştigătoare de Liga 

Naţiunilor care nu s-au clasat 

în preliminarii pe unul dintre 

primele două locuri vor mer-

ge la baraj.

Până la această selecţie, 

Vadim Raţă a evoluat de 53 

de ori în tricoul Moldovei, 

marcând trei goluri.

Vadim Raţă, în preliminariile 
Cupei Mondiale

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Dorit la naţionala 

României, Raul Florucz (23 

de ani) a ales să reprezinte 

Austria şi a fost convocat 

de selecţionerul Ralf 

Rangnick pentru partidele 

cu Serbia, din play-off-ul 

Ligii Naţiunilor, de la fi na-

lul lunii martie.

În ultimele luni, Florucz a 

făcut demersurile pentru a 

avea dublă cetăţenie, austria-

că şi română, însă autorităţi-

le de la Viena s-au mişcat în-

cet şi, în condiţiile în care nu 

putea reprezenta deocamda-

tă ţara noastră, fotbalistul a 

acceptat „oferta” Austriei.

Mihai Stoichiţă, directorul 

tehnic al FRF, a transmis că 

atacantul celor de la Olimpija 

Ljubljana poate schimba naţi-

onala, chiar dacă joacă două 

meciuri pentru reprezentativa 

Austriei, însă lucrurile nu stau 

aşa. În cazul în care intră pe 

teren chiar şi o secundă în tri-

coul austriecilor, Florucz nu 

va mai fi  eligibil pentru selec-

ţionata României.

„Dacă joci două meciuri, poţi 

să faci schimbul după aia, să joci 

pentru altă naţională. Maximum 

două meciuri. Da, eu nu-l con-

sider pierdut”, a spus Stoichiţă, 

iar presa din Austria l-a contra-

zis imediat: ”Ofi cialul român pro-

babil că nu înţelege pe deplin re-

gulamentul FIFA. Florucz va pu-

tea să joace doar pentru Austria 

din primul său minut pe teren 

pentru această naţională”, au 

notat cei de la laola1.at.

În 2020, FIFA a modifi cat re-

gulamentul care spunea că, 

odată ce a debutat pentru o na-

ţională, un jucător nu mai poa-

te reprezenta altă ţară. Astfel, 

forul internaţional a decis că 

un fotbalist îşi poate schimba 

naţionala dacă joacă maximum 

3 meciuri pentru o echipă, cu 

condiţia să fi  disputat cele 3 jo-

curi până a împlinit vârsta de 

22 de ani şi au trecut cel puţin 

3 ani de la ultima selecţie.

Florucz nu se încadrează 

pentru că are deja 23 de ani. 

Astfel, dacă evoluează pentru 

Austria în Liga Naţiunilor, nu 

va mai putea fi  selecţionat la 

reprezentativa României.

„Acesta este un moment cu 

adevărat special pentru mine. 

Austria este ţara în care am fost 

născut, ţara în care am crescut 

şi unde am făcut primii paşi în 

fotbal. Este o onoare incredibil 

de mare că am fost remarcat de 

o astfel de echipă naţională. Sunt 

recunoscător pentru această opor-

tunitate şi sunt entuziasmat să 

dau totul pentru echipă. În ace-

laşi timp, am acelaşi respect pen-

tru rădăcinile mele din România. 

Rădăcinile mele, familia mea şi 

cultura mea sunt părţi importan-

te din cine sunt şi apreciez toa-

tă susţinerea pe care am primit-o 

atât din Austria, cât şi din Ro-

mânia. Această decizie (n.r. de 

a reprezenta Austria) nu este des-

pre alegerea unei echipe în da-

una alteia, ci despre îmbrăţişa-

rea unei căi care m-a adus aici. 

Sunt determinat să dau totul pen-

tru Austria şi să-mi fac familia şi 

susţinătorii mândri”, a scris Ra-

ul Florucz, pe Instagram.

Austriecii îl contrazic pe Mihai Stoichiţă 
în privinţa lui Raul Florucz

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Cu 14 victorii şi zece remi-

ze din cele 30 de partide 

disputate, „studenţii” au 

încheiat sezonul regular pe 

poziţia a patra, cu 52 de 

puncte. După înjumătăţi-

rea punctelor, înainte de 

prima etapă din play-off, 

formaţia lui Ioan Ovidiu 

Sabău se afl ă la doar două 

lungimi în spatele liderului 

FCSB, la un punct de CFR 

şi la egalitate cu ocupanta 

locului al treilea, 

Universitatea Craiova.

„Contează cum începi”

Universitatea Cluj se de-

plasează în Bănie pentru par-

tida cu Universitatea Craiova, 

din deschiderea rundei inau-

gurale de play-off.

„Acesta este unul dintre 

cele mai importante meciuri, 

deoarece contează cum în-

cepi, apoi vom lua pas cu 

pas şi vom vedea. Atmosfe-

ra este la fel, ne-am atins 

primul obiectiv şi trebuie să 

existe atmosferă bună în 

grup pentru a da constanţă 

echipei. Începe o nouă bă-

tălie. Avem zece finale în 

faţă”, a spus Ştefan Lefter, 

portarul „Şepcilor roşii” pen-

tru fcucluj.ro.

Sabău e optimist

„Eu vreau să arătăm bine 

ca echipă, întotdeauna vreau 

să-i văd pe jucători că sunt 

apreciaţi şi respectaţi pentru 

implicarea lor totală în ceea 

ce fac. Sunt sportivi, nu vreau 

să văd o echipă obosită, apa-

tică, nu vreau să văd aceste 

lucruri la jucătorii mei. Vreau 

să fi m o echipă care pune pa-

siune şi e foarte responsabi-

lă. 95 de minute cu toţii tre-

buie să fi m conectaţi să-i mul-

ţumim pe cei care îşi pun spe-

ranţa şi încrederea în noi”, a 

declarat Ioan Ovidiu Sabău.

Antrenorul „Şepcilor roşii” 

a subliniat aşteptările pe ca-

re le are de la elevii săi în par-

tidele din play-off.

„Trebuie să arătăm ca o echi-

pă matură, cu personalitate, cu 

curajul de a juca. Să nu fi e doar 

aşa o prezenţă în care să nu 

avem acea energie necesară să 

creşti ca grup, ca echipă. Asta 

îmi doresc foarte mult. Intrăm 

să jucăm şi să arătăm foarte 

bine la fi ecare meci, să cre-

dem în ceea ce facem şi să 

continuăm parcursul bun. Eu 

cred că toate echipele sunt 

apropiate, cu o formă bună, 

cu o organizare bună, la fel 

şi echipa mea", a completat 

principalul Universităţii.

Sabău a vorbit şi despre si-

tuaţia lotului înaintea debu-

tului în play-off.

„Sunt câteva probleme, spe-

răm să-i recuperăm. Jasper 

este ieşit, nu e refăcut, are o 

problemă muculară. Se pare 

că şi Boboc şi-a revenit, s-a 

antrenat normal săptămâna 

aceasta. Nu avem jucători sus-

pendaţi” a mai spus tehnici-

anul „studenţilor”.

„U” debutează în play-off 

cu un meci în faţa celor de la 

Universitatea Craiova, progra-

mat vineri, de la ora 20.

„Şepcile roşii” încep play-off-ul 
la două puncte de lider
Universitatea Cluj a obţinut, în premieră, calificarea în play-off-ul Superligii

Universitatea Cluj a obţinut califi carea în play-off -ul Superligii
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